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Abstract

This study is done to  a number of 48 patients (37 males-11
females) were diagnosed clinically as SDH, their age range between 2-95
years. All of patients were examined by conventional x-ray and CT scan.
The study conducted at Modern Medical Centre (Khartoum), Military
Hospital (Omdurman), Salvation Medical Centre (Khartoum), and in
different centers of conventional x- ray in the period from December
2003 to November 2004.

The study is classified into five chapters, chapter one is the
introduction and research planning, chapter two talk about the literature
review, chapter three is the material and methods of the study
(information about the patients, machines which were used and the
examination done). Chapter four included the results of the study and
finally chapter five which was talk about analysis and discussion of the
results, conclusion and recommendations which included a suggestion for
another study. At least of the study there are the references and
appendices.

The results showed that the positive cases by conventional
x-ray are 14.6%, while by CT scan are 100%. These results emphasize
that the CT scan is more accurate than conventional x-ray in diagnosis of
SDH. 
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الدراسةملخص

يت يضا48لعددالدراسةهذهاجر تشخيصهمتم(انثى11-ذكر37)مر

يا ير فكحالاتسر تتراوح,بالمخالجافيةالامتحتنز جميع.سنة95-2بيناعمارهمو

يرفحصهمتمالمرضى يرالعاديالشعاعيبالتصو التصو سبالمقطعيو اجراءتم.المحو

كزالدراسة م)الحديثالطبيبالمر طو مستشفى,(الخر مان)الطبيالسلاحو كز(امدر مر و

م)الطبيالانقاذ طو قد,(الخر رعملتمو الفترةفيمختلفةبمراكزالعاديةالأشعةصو

منية فمبرحتىم2003ديسمبرمنالز .م2004نو

لخمسةالىالدراسةقسمت لالفصل,فصو خطةمقدمةهوالاو ,البحثو

لالثانيالفصل تحدث,للدراسةالنظريالاطارتناو ادعنالثالثالفصلو منهجمو الدراسةو

مات) يضعنمعلو صاتالمستخدمةالاجهزة,المر الفحو يتالتيو فقدالرابعالفصلاما(.اجر

اخيرا,الدراسةنتائجضم مناقشةتحليلعنتحدثالذيالخامسالفصلو الخاتمة,النتائجو ,و

صيات التو في,أخرىلدراسةمقترحتضمنتالتيو المراجعنجدالدراسةهذهنهايةو

الملحقات .و
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جبةالحالاتعددنسبةانالدراسةنتائجأظهرت يرالمو العاديالشعاعيبالتصو

يرنسبةبينما(14.6%) سبالمقطعيالتصو ضح%(.100)المحو انالنتائجهذهتو

ير سبالمقطعيالتصو يرمندقةاكثرالمحو النزفتشخيصفيالعاديالشعاعيالتصو

.بالمخالجافيةالامطبقتحت


